
 

Følsomhet Intern (gul) 

 
 

Referat  
Områdeutval for Voss lokalsjukehusområde 

 
Dato og tid:  21. november 2024 kl. 1000 - 1300 

Møtestad: Voss sjukehus 

Møteleiar: Torstein Hellesnes  

Til stades:  Gro Oma Fanebust (Helse Bergen, vara) 

Gunn Iren Hovda Engvold (Voss sjukehus, vara) 

Grete Lill Hjartnes (Helse Bergen) 

Vegard Kolve (Bjørkeli DPS) 

Anne Jorunn Langeland (Helse Bergen, vara) 

Solrun Hauglum (Vaksdal kommune)  

Torstein Hellesnes (Ulvik herad),  

Kjersti Nordanger (Voss herad) 

Karin Flatabø Thrane (Eidfjord kommune) 

Eldfrid Nerland Haukenes (fastlege)  

Atle Grung (brukarrepresentant føretak)  

Brita Træbakken (brukarrepresentant kommune)  

Trude Hjortland (SSE føretaksrepresentant) 

Inga Larsdottir Søreide Holmås(SSE kommunal representant) 

 

Fråfall: Birger Lærum (Voss sjukehus)  

Randi-Luise Møgster (Helse Bergen) 

Maria Vollsæter (Helse Bergen) 

Terje Langeland (Kvam herad),  

Eystein Hauge (kommuneoverlege) 

Line Lie (Fagforbundet) 

 

Referent: Inga Larsdottir Søreide Holmås 

 
 

Nr. Saksliste 
Saks-type 
(Vedtak 
Drøfting 
Orientering) 

39/24 

 

Godkjenning av innkalling og saksliste 

Det var ingen merknader til innkalling og saksliste 

 

Vedtak: 

Innkalling og saksliste godkjent  

 

 

V  
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40/24 

 

 

Godkjenning av referat fra 12. september 2024 

 

Vedtak 

OU Voss godkjenner referatet med en merknad: 

Det står at Eidfjord er med i Tørn. De er ikke med, men har et eget prosjekt. 

 

 

V  

41/24 

 

Orientering fra møtet i Strategisk samarbeidsutvalg (SSU) 22.oktober  

 

1. Ny leder i SSU Eivind Hansen. Johnny Breivik er nestleder. Begge er valgt for 2 år. 

Statsforvalteren ved Fylkeslegen var med for første gang som observatør i SSU - 

møtet 22.oktober. 

 

2. SSE orienterer om møtet med UH-sektoren. Tema for møte var tettere samarbeid 

med primærhelsetjenesten og spesialisthelsetjenesten.  

 

Vedtak fra SSU: 

• Helsefellesskapet skal jobbe videre med å sikre innpass for kommunene i 

regionalt samarbeidsorgan for utdanning.  

• Det blir etablert et årlig møtepunkt i SSU mellom UH-sektoren og 

helsefellesskapet, med forberedte og konkrete tema.  

 

Oppfølging vedtatt i SSU:  

• Spesialisthelsetjenesten følger opp med dialog med Helse Vest.   

• SSE tar initiativ til et videre samarbeid med utdanningsinstitusjonene med 

tanke på å forberede neste møte.  

 

Kommentar fra OU Voss: Viktig at OU Voss blir orientert og tatt med i arbeidet. 

 

3. Status handlingsplan – SSE går gjennom handlingsplan: 

• Trafikklysmodell. 

• To områder som lyser grønt: 

▪ Etablering av FSUer. 

▪ Lage strateginotat med tre innspill til Nasjonal helse – og 

samhandlingsplan 

• Endring i handlingsplan (vedtatt under SSU 22.okt): Oppstart av revisjon av 

tjenesteavtale 3-5 flyttes fra høsten 2024 til våren 2025. 

 

 

Oppfølging 

OU Voss tar punktene til orientering, og ønsker under punkt om UH-sektor, å involveres 

i prosessen. 

 

 

O 

42/24 

 

Orientering om faglige samarbeidsutvalg  

 

▪ SSU vedtok i sak 26/24 mandatene til tre FSU-er.  

▪ Mandatene er publisert på saman.no 

▪ SSU la til følgende endringer under mandatene: 

Alle mandatene skal ha følgende formuleringer: 

▪ “FSU-ene kan sette ned undergrupper/prosjektgrupper  

som er geografisk og/eller tematisk avgrenset til å se på  

O 

https://www.saman.no/om-oss/fagleg-samarbeid/
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konkrete problemstillinger.” 

▪ “Om det er behov kan gruppen knytte til seg annen  

kompetanse.” 

 

Representantene fra OU Voss inn i FSUene er: 

 

FSU Barn og unge:       

June Eide Viken 

 

FSU Eldre med skrøpelighet:   

Svein Ivar Fylkesnes 

 

FSU Psykisk helse og rus:      

Arne Kristian Marø 

 

 

Oppfølging 

• FSUene må vurdere hvor lenge representantene skal sitte. Det var enighet om at 

det må være en overlapp ved utskifting, og at alle ikke bør skiftes ut samtidig.  

• Dersom det er saker som er relevante for FSU, meldes dette gjennom SSE. 

 

 

 

43/24 

 

Modell og kriteria for rekruttering- og samhandlingstilskudd  

SSE orienterer: 

• Vårt område er tildelt ca. 13 mill. kroner i rekrutterings- og 

samhandlingstilskudd for 2024. Det er ventet en lignende overføring for 2025. 

• Søknadskriterier og modell vedtatt av SSU i oktober. 

• Søknadsfrist: 5. februar 2025 

• Søknadskomité vurderer søknadene og sender prioritert innstilling til SSU, som 

vedtar endelig tildeling av tilskudd 

• Søknadskomiteen består av: 

• Ledere og nestledere i områdeutvalgene 

• To brukerrepresentanter (én fra kommunene og én fra 

spesialisthelsetjeneste) 

• Fastlegerepresentant 

• Én kliniker fra spesialisthelsetjenesten 

 

Kommentarer og spørsmål 

Spørsmål om det er noen grense (innenfor potten) for hva som kan søkes om. SSE 

avkrefter dette.  

 

 

Informasjon om midlene er publisert på saman.no;  

Rekrutterings- og samhandlingstilskot - Saman 

OU Voss oppfordres til å starte prosessen med å melde inn gode prosjekter som kan 

søkes midler om. 

 

Oppfølging 

OU Voss tar saken til orientering, og tar informasjonen med seg videre i arbeidet med å 

søke samhandlingsmidler. De har følgende innspill til prosjekter: 

▪ Hus hytte modell mellom Voss kommune - og sykehus. 

O 

https://www.saman.no/utvikling-og-strategi/rekrutterings--og-samhandlingstilskudd/
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▪ Områder innenfor rehabiliteringssak. 

▪ Prosjekter innenfor de prioriterte pasientgruppene 

 

44/24 

 

Lokal oppfølging av Riksrevisjonen vurderinger av rehabiliteringstjenestene  

Sak i SSU 22.oktober 

 

SSU fikk 22.oktober en statusoppdatering på hvordan områdeutvalgene så langt har 

fulgt opp Riksrevisjonens rapport. 

Tilbakemelding fra SSU: Mye bra arbeid innad i områdeutvalgene, men: 

• SSU ønsker en likere tilnærming i de ulike områdeutvalgene. 

• SSU vil ha en tydelig rolle i oppfølgingen. 

 

SSU ber områdeutvalgene om å fortsette arbeidet med å følge opp rapporten, og gi en 

konkret tilbakemelding til SSU innen mai 2025 om utfordringer og tiltak lokalt og på 

helsefellesskapsnivå, samt utfordringer og tiltak som må spilles inn nasjonalt av 

helsefellesskapet.  

 

Spørsmål og kommentarer  

Spørsmål om hvorfor dette skal følges likt mellom OUene. Leder OU og SSE sier at 

tilnærmingen/spørsmålene som skal være lik, men ikke tiltakene nødvendigvis. 

 

Helse Bergen tipser om at direktør ved ReHabiliteringsklinikken i foretaket kan 

forespørres rundt deltakelse i arbeidsgruppe, eller bidrag til kartleggingsarbeid.  

Det ble også kommentert at Prosjektet Ikart kan brukes som eksempel/inspirasjon i 

arbeidet med Riksrevisjonsrapporten. 

 

 

Vedtak OU Voss 

Underutvalg for rehabilitering følger opp, og leverer innen fristen i mai. OU Voss var 

enige om at gruppen/underutvalget bør være mer tverrfaglig. Overvekt av 

fysioterapeuter. Bør også inkludere fastlegerepresentant, representant fra 

kommuneledelse og brukerrepresentant. Kommunene meldte, i etterkant av møtet, inn 

følgende utvidelse av underutvalg rehabilitering: 

• Stine Øvsthus (Fysio - områdeleiar) 

• Elfrid Nerland Haukenes (fastlegerepresentant) 

• Caroline Fleten (Sjukepleiar - avdelingsleiar) 

 

D/V 

45/24 

 

Partnerskapsmøtet 2025 – innspill til program 

 

Møtet er 12.februar 2025 i Oseana (Bjørnafjorden).  

 

SSU (i møtet 22.okt) kom med flere innspill til tema for partnerskapsmøtet. Kan 

summeres under overskriften «En bærekraftig helsetjeneste». Videre: 

• SSU ber om innspill fra områdeutvalgene på programutkastet før saken blir 

behandlet endelig i årets siste møte.  

 

Oppfølging 

Områdeutvalget takker for orientering, og ønsker å komme med følgende innspill til 

programmet under dagens OU møte:  

▪ Arbeid med rehabilitering 

▪ Kutt og avvikling av de laveste trinnene i innsatstrappa – Uheldig at disse 

trinnene kuttes (forebyggende og «mindre kostnadskrevende tjenester») fordi 

V 
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det påvirker de øverste og mer kostnadskrevende trinnene. Mao resulterer i 

økte kostnader og dårligere pasient/brukerforløp. 

▪ Forventningsavklaring mht. tjenestetilbud - felles strategi. 

▪ Helseminister som innleder. 

▪ Mangel på personell og kompetanse. 

  

Frist innspill for flere innspill: 22. november  

 

46/24 

 

Årlig gjennomgang av avtaleverket 

 

SSE informerer: 

I SSU i fjor (sak 44/23) ble følgende revisjoner og utarbeidelse av tjenesteavtaler 

besluttet: 

o Utarbeide ny tjenesteavtale knyttet til nytt lovkrav, jf. punkt 12 om felles 

planlegging  

o Utarbeide ny tjenesteavtale knyttet til nytt lovkrav, jf. punkt 13 om barn og 

unge med behov for tjenester fra begge nivå 

o Særavtale 7: LIS 1 

o Tjenesteavtale 3 og 5: somatikk, og rus og psykisk helse 

o Særavtale til tjenesteavtale 2: Behov for følge 

 

 

Vedtak  

OU Voss tar det til orientering og melder inn eventuelle behov for revidering innen 

27.nov. Det på digitalt skjema vedlagt i saken. Hver enkelt kommunene melder samlet 

behov.   

 

  

V 

47/24 

 

Informasjonsflyt mellom sjukehus og kommune 

 

Grete Lill Hjartnes orienterer.  

 
▪ Mye informasjon som er relevant å dele mellom partnere i helsefellesskapet.  

 

▪ Formelle brev sendes elektronisk via vårt arkivsystem til kommunenes 

postmottak. I Helse Bergen er dette standard metode for kommunikasjon med 

våre samarbeidspartnere, og formelle henvendelser som er arkivverdige 

sendes alltid på denne måten.  
 

▪ Annen relevant informasjon til samarbeidspartnere og pasienter skjer i stor 

grad via HB nettsider: 

For fastlegar og andre tilvisarar - Helse Bergen HF 
 

• Spørsmål om partene i noen tilfeller kan sende informasjon på e-post direkte 

til de aktuelle kontaktpersonene det gjelder (informasjonsaker som er mer 

uformelle og dermed ikke arkivverdige). Eksempel på saker er kurs, invitasjon 

til samlinger og lignende. 

 
Oppfølging 
Det er enighet om at relevant informasjon kan sendes direkte til de aktuelle 

kontaktpersonene det gjelder. 

 

D 

https://www.helse-bergen.no/fag-og-forsking/samhandling/for-fastlegar-og-andre-tilvisarar/
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48/24 

 

Referat fra underutvalgene 

 

Merknader: 

 

• Referat fra Rehabiliteringsutvalget: Under overskriften «Vaksdal». Plassene blir 

flyttet, ikke nedlagt. 

 

• Utvalg for barn og unge: Understreker at de må huske å søke 

samhandlingsmidler innen fristen (sak 14/24 i referatet) 

 

• Referat for utvalget Pleie og omsorg mangler. Ble ikke innsendt til OU- møtet i 

dag. 

O 

49/24 

 

Lokalsjukehuskonferanse 2025 

Har vært to møter i arbeidsgruppen. Konferansen blir høst 2025. Tema og dato kommer 

på nyåret. 

O 

50/24 

 

Presentasjon: Bærekraftige arbeidstidsordninger  

 

Presentasjon om bemanningsteori. Fremført av firmaet Framlent ved Lloyd Andreassen.  

 

Riktig sammensetning av variabler som vakttype (for eksempel langvakt), antall 

helgevakter og stillingsprosent, er avgjørende for at bemanningsplanen skal gå opp.  

 

Merknad: Det var ingen tillitsvalgtrepresentanter til stede under diskusjonen. 

 

Oppfølging 

Det ble under møtet OU Voss oppfordret til fra møteleder at de ulike aktørene, så langt 

det er mulig, bør være samkjørte på utformingen av turnus slik at det ikke blir en kamp 

om personellet/kompetansen hvor de overbyr hverandre med turnuser som ikke er 

bærekraftige. 

 

 

O/D 

51/24 

 

Orientering fra representantene 

- Kommunene 
 

- Ulvik: Tungt ift. budsjett 2025. Store kutt. Nede på et minimum ift. 
forsvarlighet. 
 

- Voss: Tungt ift. budsjett 2025. Stort omstillingsprosjekt på alle områder. 
 

- Vaksdal: Tungt ift. budsjett 2025.  
Flytter sykehjem fra Dale til Vaksdal. Veldig fornøyd med interkommunalt 
samarbeid om knappe ressurser. 
 

- Samhandlingslege:  
o samhandlingsøvelse på Voss sist uke. Veldig fornøyd og god 

erfaringsdeling. 
o KI hos fastlegene-> verktøy for journalføring -> Ser på hva som kan 

brukes. 
 

- Eidfjord: Økonomisk utfordrende her også. Fornøyd med interkommunalt 
samarbeid, eksempelvis palliasjon. 
 

O 



 

Følsomhet Intern (gul) 

- Haukeland universitetssjukehus:  
o Mamografi buss tilbud er blitt tatt vekk i Ulvik og Voss. Har som 

alternativ fått tilbud om screening på Danmarksplass. Tallene på de 
som tar mamografi har, så langt og sammenlignet med perioden før 
avviklingen, ikke har gått ned. Har utløst diskusjon rundt 
velferdspermisjon for følgepersoner.  
 

o Samhandlingsseminar 11.desember. Oppfordrer til å bli med.  
 

o Prøver ut dialogmeldinger til ikke innlagte pasienter, pilot med Bergen 
kommune og tre avdelinger i sykehuset. 

 
 

- Voss sjukehus:  
o Skulle være et møte om prosjektet Nye Voss i oktober 2024. Utsatt til 

ubestemt dato. 
o  Nytt brukerpanel er i ferd med å etableres.  
o Skal bygge nytt kjøkken.  

 
- Brukerrepresentantene: Viktig å få spesialister ut i kommunene. Eksempel 

eldre mennesker med nedsatt hørsel som alternativt må inn til HUS. Sier det er 
store kostnader knyttet til det. Spørsmål om dette kunne vært et 
samhandlingsprosjekt. 

 
- DPS Voss: Er i gang med ny strategi. Helt i oppstartfasen.  

 

52/24 Eventuelt 

 

SSE – representant: Kommunalsjefene skal diskutere vikar for kommunal SSE-

representant som har permisjon i et år i kommunalsjefsmøte 21.nov. 

 

 


